
Protokół nr 32/23

z posiedzenia wspólnej Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji

Budżetu i Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 14 grudnia 2023 r. w sali 229 b

Urząd Miasta Piły

(czas trwania godz. 14:00 - 15:45 )

Na posiedzeniu obecnych było 7 członków Komisji Spraw Społecznych, 7 członków Komisji

Gospodarki Miejskiej, 5 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy obecności radnych są

zawarte w dokumencie: „ZAKRES PRAC KOMISJI WSPÓLNEJ RADY MIASTA PIŁY w dniu

2023-12-14 ”.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga powitała pana

,,Pełniącego funkcję Prezydenta Miasta Piły” Mateusza Daszkiewicza, panią Skarbnik Gminy Piła

Ewelinę Ślugajską, pana Sekretarza Gminy Piła Romana Szarzyńskiego i dyrektorów jednostek

organizacyjnych Urzędu Miasta oraz radnych i po stwierdzeniu quorum przystąpiła do realizacji

proponowanego porządku obrad komisji.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

LXXXIV a LXXXV sesją Rady Miasta Piły.

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania

uchwał Rady Miasta Piły od 17 listopada 2023 r. do 6 grudnia 2023 r.

4. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na

lata 2024 – 2040.

5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia woli udzielenia

pomocy rzeczowej przez Gminę Piła na rzecz Samorządu Województwa Wielkopolskiego w 2024

roku.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia Gminy Piła do
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realizacji Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” – edycja 2024.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie podwyższenia kryterium

dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w

szkole i w domu” na lata 2024-2028.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustanowienia gminnego

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata

2024 – 2028.

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XXV/292/04 Rady

Miasta Piły z dnia 28 września 2004 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na

świadczenia z pomocy społecznej w zakresie zadań własnych.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły na

2024 rok.

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia planu pracy

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły na 2024 rok.

13. Sprawozdania z działalności pracy stałych komisji Rady Miasta Piły.

14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji

stałych Rady Miasta Piły na 2024 rok.

15. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

16. Wolne głosy, wnioski i informacje.

17. Zamknięcie obrad.

*Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie
do informacji publicznej (Dz. U. z 2022 r. poz. 902) oraz art. 24 ust. 1 Rozporządzenie Parlamentu
Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w
związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz
uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych Dz. Urz. UE – 4.5.2016 PL z
późn. zm.).
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Ad 1.

Sprawy regulaminowe - przyjęcie porządku obrad .

Proponowany porządek obrad został przyjęty przez komisję bez uwag.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy LXXXIV a

LXXXV sesją Rady Miasta Piły.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji w dniu 19 grudnia 2023 r.

Ad 3.

Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania

uchwał Rady Miasta Piły od 17 listopada 2023 r. do 6 grudnia 2023 r. - druk nr 1186.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga zapytała czy do

sprawozdania radni mają pytania.

Radna Maria Miler zadała pytanie odnośnie:

pkt 18

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości położonych przy ul.

Bogusławskiego w Pile przeznaczonych do sprzedaży w drodze przetargów ustnych ograniczonych.

Są dwie działki sąsiadujące ze sobą, mają tą samą księgę wieczystą i mogą służyć jako samodzielna

działka. Moje pytanie dotyczy ceny, która wynosi 149 zł za m² i jest niska? Ilu jest beneficjentów?

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie odnosnie:

pkt 17

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości położonej przy ul. 14

Lutego w Pile przeznaczonej do sprzedaży w drodze przetargu ustnego ograniczonego.

pkt 56

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości położonej w Pile przy

ul. Rynkowej 6, przeznaczonej do wynajęcia w trybie bezprzetargowym.

W zarządzeniach Prezydenta wyczytałem o przetargu na nieruchomość na ul. Rynkowej 6. Obecnie
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jest to magazyn meblowy. Czy ten przetarg jest w wyniku zakończonej umowy? czy właściciel

lokalu rezygnuje?

Pełniący funkcję Prezydenta Miasta Piły Mateusz Daszkiewicz odpowiedział na pytania

radnych.

Chodzi o polepszenie dobrostanu, jeżeli chodzi o działkę 552/1. Do tej działki nie ma osobnego

dojazdu zorganizowanego. Dwie strony były informowane, inne strony nie były zainteresowane

wykupem działki. Działka jeżeli chodzi o zarys graficzny, to na niej w części mieści się również

skarpa, która nie jest możliwa do zagospodarowania w żaden inny sposób, jeżeli chodzi o

powiększenie obiektu czy budynku mieszkalnego więc wydaje się zasadne żeby sprzedać ją na

potrzeby działki 151/10 w całości.

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że dotyczy to nieruchomości wydzielonej,

wyodrębnionej, zlokalizowana jest trafostacja. Kwota podana w zarządzeniu to 8,5 tys. zł. Chodzi o

uregulowanie stanu prawnego.

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że nie potrafi odpowiedzieć czy

skończyła się umowa na najem, ale automatycznie zgodnie z procedurą przetargową związaną z

wynajmem tej powierzchni aktualizujemy stawki czynszu i dzierżawy, a odpowiedź czy było to

wypowiedzenie umowy, czy rozwiązana umowa była z upływem czasu zostanie udzielona na sesji

w dniu 19 grudnia 2023 r.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że odnoście pkt 17, z tego co zrozumiał chodzi o trafostację,

ale chodzi mu o całą działkę, która jest wykorzystywana jako parking. Kilkanaście lat temu

widziałem wizualizację co miało powstać, a na chwilę obecną nic się nie dzieje, a ten fragment

szpeci miasto. Czy nie należałoby pomyśleć o tym aby ten teren ulepszyć?

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że została przygotowana dokumentacja na

zagospodarowanie tego terenu. Pod powierzchnią działki jest dużo infrastruktury podziemnej, która

musi być przebudowana. Wystąpiliśmy w naborze do Polskiego Ładu i zgłosiliśmy ten teren do

zrealizowania, w ramach wniosku. Wtedy można było pozyskać 2 mln, ale nie udało się pozyskać

dofinansowania, projekt jest wpisany do ZIT-u i być może 1 lub 2 grudnia była przyjęta strategia

wspólna ZIT i została wysłana do Urzędu Marszałkowskiego, a w najbliższych dniach być może

będą ogłoszone pierwsze konkursy, a w drugim kwartale 2024 r. będziemy mogli zgłosić swoje

projekty. Odpowiadając na Państwa pytania i oczekiwania być może na początku przyszłego 2024 r.

i 2025 r. uda się to zrobić.
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Ad 4.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata

2024 – 2040- druk nr 1176.

Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła na

dodatkowych posiedzeniach: Komisji Gospodarki Miejskiej i Komisji Spraw Społecznych w dniu

29 listopada 2023 roku oraz Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta w dniu 4 grudnia 2023 roku.

Komisje po wysłuchaniu sprawozdania Skarbnik Gminy Piła przeprowadziły dyskusje, zadawały

pytania i uzyskały odpowiedzi. Zostało to opisane w odrębnych protokołach z posiedzeń komisji

wraz z głosowaniem.

Ad 5.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok- druk 1177.

Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła na

dodatkowych posiedzeniach: Komisji Gospodarki Miejskiej i Komisji Spraw Społecznych w dniu

29 listopada 2023 roku oraz Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta w dniu 4 grudnia 2023 roku. Pani

Skarbnik wyczerpująco odpowiedziała członkom poszczególnych komisji na pytania, które były do

niej skierowane. Komisje zaopiniowały ten projekt uchwały. Głosowanie zostało przedstawione w

odrębnych protokołach.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga oddała głos

Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej Markowi Andruszkiewiczowi celem

procedowania kolejnych punktów porządku obrad komisji wspólnej.

Ad 6.

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy

rzeczowej przez Gminę Piła na rzecz Samorządu Województwa Wielkopolskiego w 2024 roku -

druk nr 1185.

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile Miron Tadych.

Utrzymanie i ochrona dróg, zieleni przyulicznej na terenie miasta Piły podlega według kompetencji

poszczególnym zarządcom dróg, którymi dla dróg samorządowych są organy wykonawcze danej

jednostki samorządu terytorialnego. Przepisy prawa dopuszczają wydatki z budżetu gminy na

pomoc rzeczową dla innych jednostek samorządu terytorialnego. Biorąc pod uwagę oczekiwania
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mieszkańców Piły odnośnie standardów letniego i zimowego oczyszczania oraz utrzymania zieleni

na terenie miasta Piły, istnieje potrzeba udzielenia pomocy rzeczowej dla Samorządu Województwa

Wielkopolskiego na powyższy zakres prac.

Wzorem lat ubiegłych proponuje się kontynuację pomocy przez Gminę Piła w formie rzeczowej na

bieżące utrzymanie dróg wojewódzkich: ul. Henryka Siemiradzkiego - droga nr 180, alei Wojska

Polskiego - droga nr 179, alei Powstańców Wielkopolskich - droga nr 188 oraz alei Jana Pawła II

(wyznaczonej z drogi nr 179 i drogi nr 188). Czynności wykonywane w tym zakresie: oczyszczania,

a w okresie zimowym zwalczania śliskości i usuwania śniegu z jezdni, chodników i schodów,

utrzymania zieleni przyulicznej oraz wykonania remontu konstrukcji betonowych z nazwą miasta w

obszarze zabudowanym miasta. Środki jakie zostaną przeznaczone na tą pomoc rzeczową będą

określone po rozstrzygnięciu wszystkich przetargów, co dzieje się w trakcie roku. Częściowo

rozstrzygnięte są środki na akcję zimową, a wszystko w tej kwestii uzależnione jest od warunków

atmosferycznych. Województwo częściowo zwraca w formie dotacji koszty, wydajemy ponad pół

miliona złotych, a dotacja z województwa to kwota około 120 tys. złotych.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pana dyrektora.

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie skierowane do skarbnik Gminy Piła Eweliny Ślugajskiej.

Powiedział, że po raz pierwszy przy tego typu uchwale nie mamy planu finansowego. Pan Dyrektor

Zarządu Dróg i Zieleni w Pile Miron Tadych powiedział, że plan będzie i nie wiadomo jaka kwota

będzie potrzebna aby utrzymać drogi. W informacji podano na str. 203 projektu budżetu w dziale

dotyczącym dróg publicznych, wojewódzkich kwotę przybliżoną 566 tys. złotych, czy to jest ta

kwota przewidywana?

Skarbnik Gminy Piła, Ewelina Ślugajska odpowiedziała, że to jest kwota podobna do lat

poprzednich, podwyższona o około 400 tys. - 500 tys. zł. Od 3 lat Samorząd Województwa

Wielkopolskiego oddaje w formie dotacji kwotę około 120 tys. zł

Radny Mieczysław Karpiński zadał dwa pytania:

1. Czy w relacjach z Marszałkiem województwa można liczyć na wzajemność jeżeli chodzi o

współdziałanie w zakresie pewnych inwestycji, dotyczących naszych dróg, a konkretnie

mam pytanie o kwestie związaną ze skrzyżowaniem ul. Kamiennej, ul. Wypoczynkowej i

Wojska Polskiego. Droga podlega pod Marszałka Województwa, a od kilkunastu lat toczą

się rozmowy na temat przebudowy tego skrzyżowania, nie ma żadnych miarodajnych
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odpowiedzi ani projektu. Ma być budowane kolejne rondo, przed rogatkami miasta

obsługujące nową strefę przemysłową. Mamy wydatkować pół miliona złotych na rzecz

utrzymania dróg wojewódzkich, utrzymujemy drogi gminne, wypowiedzieliśmy umowę w

sprawie dróg powiatowych, jakaś wzajemność powinna tutaj istnieć, dlatego proszę o

odpowiedź na to pytanie.

2. Pytanie dotyczy konstrukcji betonowych, na czym to ma polegać?

Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział na pytanie radnemu

Mieczysławowi Karpińskiemu:

Ad 1.

W przypadku współpracy podmiotów publiczno - prawnych raczej ta wzajemność nie zawsze jest

dotrzymywana. Ustawa o samorządzie gminnym, ustawa o gospodarce nieruchomościami

wprowadza rozwiązania, które pozwalają darować sobie, wymieniać się nieekwiwalentnie różnymi

świadczeniami, więc z taką wzajemnością nie zawsze mamy do czynienia. To naszą wolą jest od

wielu lat jako miasta, radnych, żeby jakość i zakres usług na drogach wojewódzkich w mieście była

podnoszona. Można wyrazić zgodę, aby województwo to robiło w swoim budżecie, pewnie w

okolicach dotacji jaką otrzymujemy, w kwocie 120 tys. zł i wtedy będą przejeżdżać oczyszczarką

dwa, trzy razy w sezonie letnim, a my to robimy w każdym tygodniu. Jest to w interesie naszych

mieszkańców, a rozmowy z województwem prowadzone są na każdym szczeblu. Rondo turbinowe

naprzeciwko ul. Wypoczynkowej, ul. Kamiennej jest zaprojektowane w Poznaniu, trudno mi

odpowiedzieć kiedy będzie realizowane, ale prace te są w województwie bardzo daleko posunięte.

Ad 2.

Jeżeli chodzi o pytanie drugie to w odniesieniu do pomnika dwóch krzyży, są zalecenia z

przeglądów, dotyczące poprawy konstrukcji betonowej, fundamentowej i trzeba to poprawić

ponieważ są to kwestie wynikające z prawa budowlanego. Zgodnie z prawem pomniki nie są

utrzymywane przez ZDiZM, ale są w gestii gmin i to jest zadanie własne gminy. Opierając się na tej

konstrukcji prawnej zobowiązujemy się również w umowie z województwem, że taką podstawową

opieką te pomniki otoczymy.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz zadał pytanie odnośnie

ścieżki rowerowej, która przebiega w pasie drogowym od samego miasta do Szpitala

Specjalistycznego. Jakie prace są wykonane?
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Miron Tadych, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział na pytanie, że to jest

odcinek, który częściowo leży na gruntach gminnych, a za zakrętem ul. Rydygiera na drodze

powiatowej. Po interwencji radnego Zbigniewa Pyziaka temat został przekazany do Zarządu

Powiatu, ale oficjalnej informacji nie posiadam. Jeżeli chodzi o odcinek leżący na gruntach

gminnych została kilkukrotnie poprawiona nawierzchnia z kostki betonowej, odkryte zostały

pobocza, część prac została wykonana, a pozostały zakres prac przy bardziej sprzyjających

warunkach będzie na wiosnę kontynuowany. Na chwilę obecną kondycja ścieżki rowerowej na

gruntach gminy jest zadowalająca, a pozostałe prace naprawcze przed rozpoczęciem sezonu będą

kontynuowane.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMAŁO SIĘ

(1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz przekazał dalsze

procedowanie kolejnych punktów porządku obrad komisji wspólnej Przewodniczącemu Komisji

Spraw Społecznych Włodzimierzowi Bystrzyckiemu.

Ad 7.

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia Gminy Piła do

realizacji Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” – edycja 2024 - druk nr 1191.

Projekt uchwały przedstawiła Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy

Społecznej.

Jest to kolejna edycja programu, a w tym roku realizujemy program dzięki któremu mieszkańcy z

orzeczeniem stopnia o niepełnosprawności mogą korzystać ze wsparcia “ Asystenta osobistego

osoby z niepełnosprawnością”. Źródłem finansowania programu będą środki z Funduszu

Solidarnościowego, a co za tym idzie beneficjenci nie ponoszą odpłatności za usługi z których

korzystają. Usługa ta opiera się na tym, że asystent towarzyszy w czynnościach dnia codziennego

osobom niepełnosprawnym w ich realizacji, zarówno w ich miejscu zamieszkania, jak i na zewnątrz
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np. wychodząc wspólnie do instytucji kultury, pomaga przy załatwianiu spraw urzędowych. W tym

roku realizowany był program w okresie od czerwca do listopada i zostało objętych wsparciem 10

osób. Dzięki pozyskaniu środków z norweskiego mechanizmu finansowego zatrudnionych zostało

trzech asystentów osobistych i możemy finansować ich wynagrodzenie, a beneficjenci mogą

korzystać z tych usług nieodpłatnie. Jeden asystent zatrudniony jest ze środków własnych gminy.

Ogółem są trzy źródła finansowania na realizację tego typu usług społecznych i w tym roku

skorzystało z niego 50 osób z niepełnosprawnością.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radny Sławomir Wegner zadał pytanie ilu jest asystentów? czy się wymieniają między sobą? jak

ta pomoc wygląda?

Radna Maria Miler zadała pytanie dlaczego ta pomoc była tak krótko, tylko od czerwca do

listopada?

Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej udzieliła odpowiedzi

radnemu Sławomirowi Wegnerowi.

Obecnie w ośrodku zatrudnionych jest 4 asystentów w pełnym wymiarze etatu, z tego trzech jest

finansowanych z grantu norweskiego, a jeden ze środków własnych gminy Piła. Asystenci obejmują

pomocą ogółem 40 osób niepełnosprawnych. Program obecnie omawiany dotyczy innej formy

zatrudnienia czyli umowy zlecenia. Taką formę przewiduje Program Rządowy i zasadniczo

powinno odbywać się wsparcie jeden do jednego, czyli jeden asystent i jedna osoba z

niepełnosprawnością. W naszym przypadku ze względu na limit godzinowy udało się objąć dwie

osoby niepełnosprawne pomocą jednego asystenta. Pięciu asystentów obejmuje wsparciem 10 osób

niepełnosprawnych, w ramach godzin z tytułu umowy zlecenia.

Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej udzieliła odpowiedzi radnej

Marii Miler.

Po raz pierwszy przystąpiliśmy w tym roku do programu i było to drugie podejście. Za pierwszym

razem nie udało się wyłonić ani w trybie konkursu dla organizacji pozarządowych, organizacji,

która realizowałaby ten program czyli zatrudniłaby asystentów. Mimo kilkukrotnych powtórzeń

niepowodzeniem zakończył się nabór prowadzony w ośrodku na umowę zlecenie. Taka sytuacja

miała miejsce w 2022 r., a w roku 2023 udało się to zrealizować. Jeden z czynników to jest kwestia
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personelu, czyli osób, które miałyby pełnić funkcję asystenta, a druga to kwota przyznanych

środków, które są adekwatne do maksymalnego limitu godzin tj. maksymalnie 60 godzin

miesięcznie przy osobie z umiarkowanym stopniem niepełnosprawności czyli średnio dwie godziny

dziennie osoba korzysta z tych usług. Podsumowując są to dwa czynniki: limity finansowe, kwestia

naboru personelu do realizacji tego programu. W związku z tym, że dużym zainteresowaniem

cieszy się ta forma usługi wśród mieszkańców miasta, gmina wystąpiła w tym roku o większe

środki, chcieliśmy objąć wsparciem 20 osób z niepełnosprawnością, ale pula środków w skali kraju,

która była przeznaczona na realizację rządowego programu była ograniczona do konkretnej kwoty,

a bardzo wiele gmin wystąpiło z wnioskiem o środki finansowe na realizację programu i limit

został zmniejszony do 54% pierwotnego zapotrzebowania, a więc poziom usługi jeżeli chodzi o

liczbę beneficjentów będzie taki sam jak w 2023 r.

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie czy jeden asystent, który zajmuje się daną osobą jest w

stanie wykonać wszystkie cztery formy pomocy w ciągu jednego dnia, które polegają na

wspieraniu osoby z niepełnosprawnością w zakresie:

• wsparcia uczestnika w czynnościach samoobsługowych, w tym utrzymaniu higieny osobistej;

• wsparcia uczestnika w prowadzeniu gospodarstwa domowego i wypełnianiu ról w rodzinie;

• wsparcia uczestnika w przemieszczaniu się poza miejscem zamieszkania;

• wsparcia uczestnika w podejmowaniu aktywności życiowej i komunikowaniu się z otoczeniem.

Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej udzieliła odpowiedzi, że

chciałaby wyjaśnić różnicę pomiędzy asystencją osobistą, a usługami opiekuńczymi. Nie ma takiej

możliwości żeby średnio dwie godziny dziennie zmieścić całe spektrum tych możliwych form

wsparcia, ale jest to indywidualnie dobierane do potrzeby danej osoby. Analizując realizację

programu w tym roku mogę stwierdzić, że niektóre osoby korzystały tylko z bycia na zewnątrz i te

dwie godziny wystarczyły żeby wyjść do lekarza, załatwić sprawy urzędowe, czy może wyjść

wspólnie do kina. Były również takie sytuacje, że dla danej osoby było istotne wsparcie w takich

czynnościach dnia codziennego, które wykraczały poza usługi opiekuńcze np. zakupy, porządki,

realizacja recept, przygotowanie posiłku. Asystent jest osobą, która dopełnia te usługi opiekuńcze, a

zapisy programu rządowego są takie, że można łączyć asystencję z usługami jeżeli się nie

pokrywają, a asystent i opiekun robią różne czynności. Staramy się dywersyfikować usługi

ponieważ są godziny usług opiekuńczych i bez problemu tych godzin jest tyle, że każda osoba,
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która zwróci się o pomoc w trybie natychmiastowym takie usługi otrzymuje. Pracownik socjalny

przeprowadzając wywiad środowiskowy stara się zdiagnozować czy mówimy o poziomie, że

konieczna jest opieka i te usługi świadczymy w wymiarze 2,4,6,8 godzin, w sytuacjach gdzie

wymaga tego stan zdrowia i stopień niesamodzielności osoby, natomiast usługi asystencji są

dopełnieniem.

Radna Gabriela Milska zadała pytanie czy środki 352 000 zł, to jest kwota końcowa na opiekę w

całości?

Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej udzieliła odpowiedzi, że to

jest całość kwoty jaką gmina otrzyma na realizację programu.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (4).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu

Ad 8.

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie podwyższenia kryterium

dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w

szkole i w domu” na lata 2024-2028- druk nr 1192.

Projekt uchwały przedstawiła Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy

Społecznej.

Projekt uchwały mówi o podwyżce do 200 % kryterium dochodowego, w celu udzielenia wsparcia

w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności osobom i rodzinom, w ramach

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Obecnie to

kryterium wynosi 776 zł na osobę samotnie gospodarującą i 600 zł na osobę w rodzinie. Podjęcie

tej uchwały pozwoli realizować kolejny rządowy program „Posiłek w szkole i w domu”. Jest to 5

letni program, który rozpocznie się w przyszłym roku i jest kontynuacją programu, który kończymy

w tym roku na lata 2019-2023. Kontynuacja wsparcia w tym zakresie poprzez realizację od stycznia

2024 r. wieloletniego programu rządowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028

umożliwi dalsze udzielanie wsparcia w zakresie dożywiania osobom i rodzinom znajdującym się w
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trudnej sytuacji życiowej, osobom samotnym, w podeszłym wieku, chorym i niepełnosprawnym.

Natomiast podwyższenie do 200 % kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w formie

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, ułatwi działalność zapobiegającą

rozszerzaniu się ubóstwa, a także umożliwi osobom i rodzinom, zabezpieczenie potrzeb

żywieniowych. Program zawiera kilka modułów między innymi moduł przyznawania zasiłków na

zakup posiłków, moduł realizacji posiłków szkolnych dla dzieci i młodzieży od wieku

przedszkolnego do szkoły średniej. Podwyższenie kryterium pozwoli przyznawać świadczenia o

charakterze pieniężnym na zakup żywności bądź gotowego posiłku dla szerszej grupy osób.

Kryterium podwyższone będzie wynosiło 1552 zł dla osoby samotnie gospodarującej i 1200 zł dla

osoby w rodzinie.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytanie jaka ilość dzieci w gminie objęta jest tym programem?

Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej udzieliła odpowiedzi, że

opierając się na danych na zamkniętym roku kalendarzowym 2022 posiłkiem w przedszkolu

obejmowaliśmy 191 dzieci, uczniów w szkołach 431, czyli łącznie 622 uczniów i dzieci w wieku

przedszkolnym skorzystało z tego typu wsparcia. Dodatkowo w oparciu o decyzję dyrektorów

jednostek oświatowych posiłkami objętych zostało 58 uczniów.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (4).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu

Ad 9.

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustanowienia gminnego

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata

2024 – 2028 - druk 1193.

Projekt uchwały przedstawiła Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy

Społecznej.
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Projekt uchwały ściśle wiąże się z programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu”. Przyjęcie

tego programu pozwoli, w szczególnie uzasadnionych przypadkach, jeżeli uczeń bądź dziecko

niespełniające wymagań ustawowych wyrazi chęć zjedzenia posiłku to dyrektor szkoły, bądź

przedszkola informuje o tym Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej i może w trybie bez decyzji, bez

przeprowadzania wywiadu środowiskowego przydzielić dziecku taki posiłek. W 2022 roku z takiej

możliwości skorzystali dyrektorzy jednostek oświatowych i dzięki temu 58 dzieci zostało objętych

dożywianiem w ramach tego programu. Moim zdaniem jest to zasadne dlatego, że wiedza

pedagogów, wychowawców, nauczycieli w szkołach, jeśli chodzi o sytuację dzieci i status

materialny, a przede wszystkim to, że dziecko może być zagrożone niedożywieniem lub

zaniedbaniami ze strony rodziców lub opiekunów jest na tyle istotne, że pozwala zareagować w

trybie pilnym i udzielić dzieciom posiłku. Poprzedni program był potrzebny, realizowany dlatego

rekomendujemy aby taki program w gminie znowu zafunkcjonował.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radna Urszula Kaczmarek zadała pytanie, czy jest brane pod uwagę kryterium dochodowe?

Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej udzieliła odpowiedzi, że ten

program pozwoli dyrektorom nie zwracać uwagi na kwestie dochodowe, a narzędziem przydatnym

jest wywiad środowiskowy, który nie jest tutaj wymagany.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW ( 0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (3).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu

Ad 10.

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XXV/292/04 Rady

Miasta Piły z dnia 28 września 2004 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na

świadczenia z pomocy społecznej w zakresie zadań własnych - druk nr 1194.

Projekt uchwały przedstawiła Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy

Społecznej.
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Projekt uchwały dotyczy zmiany §4 uchwały, która dotyczy zwrotu wydatków na świadczenia z

pomocy społecznej w zakresie zadań własnych gminy i jest związana z realizacją rządowego

programu „Posiłek w szkole i w domu”. W przypadku podjęcia uchwały i podwyższenia do 200 %

kryterium dochodowego, o którym mowa w ustawie o pomocy społecznej zafunkcjonuje na terenie

gminy sytuacja, że osoby korzystające w ramach programu zarówno dzieci, młodzież szkolna i

osoby dorosłe będą mogły korzystać z tych posiłków nieodpłatnie ponieważ będą zwolnieni z

kosztów za posiłki.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radna Maria Miler zadała pytanie ile osób w roku 2023 była zwolniona z odpłatności, zarówno

dzieci i dorosłych?

Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej udzieliła odpowiedzi, że

posługując się danymi za 2022 rok, ponieważ jest to rok w pełni zakończony, a ten rok jest

porównywalny, z posiłków nieodpłatnie skorzystało 622 dzieci w wieku przedszkolnym i szkolnym

i dodatkowo w oparciu o decyzję dyrektorów jednostek oświatowych posiłkami objętych zostało 58

uczniów. Z zasiłku na zakup żywności skorzystało 2182 osoby. Z posiłków jeżeli chodzi o osoby

dorosłe korzystają seniorzy w Dziennym Domu Pomocy przy ul. Kondratowicza 19, gdzie

prowadzimy stołówkę jak również finansujemy część posiłków, które przydzielane są osobom w

kryzysie bezdomności realizowane przez organizacje pozarządowe.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7 ), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (3).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki oddał głos

Wiceprzewodniczącej Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletcie Stalędze celem

procedowania kolejnych punktów porządku obrad komisji wspólnej.
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Ad 11.

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły na

2024 rok - druk 1183.

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Miasta Piły, Maria Kubica.

Z zapisu § 25 ust. 1 uchwały Nr LVIII/742/18 Rady Miasta Piły z dnia 25 września 2018 r. w

sprawie Statutu Miasta Piły wynika, że Rada odbywa sesje zgodnie z przyjętym planem pracy, nie

rzadziej niż raz na kwartał.

Ustawa z 29 września 2022 r. o przedłużeniu kadencji organów jednostek samorządu terytorialnego,

rad gmin, rad powiatów oraz sejmików województw, która upływa w 2023 r., ulega przedłużeniu do

dnia 30 kwietnia 2024 r. Jeżeli Państwo radni wyrażą zgodę, aby sesja odbyła się 29 kwietnia

2024 r., wówczas zostanie wprowadzona poprawka zamiast 30 kwietnia 2024 r. na 29 kwietnia

2024 r.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga zapytała czy do

projektu uchwały radni mają pytania.

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie dlaczego plan pracy jest przygotowany na cały rok, skoro

kadencja rady kończy się w kwietniu i będzie nowa Rada Miasta? Czy my jako Rada Miasta

możemy decydować o kalendarium przyszłej Rady Miasta?

Przewodnicząca Rady Miasta Piły, Maria Kubica odpowiedziała, że plan pracy musi być

zaplanowany na cały rok gdyby nowa Rada Miasta chciała dokonać zmiany, to dokona tej zmiany w

uchwale, a obecna Rada Miasta musi pracować do 30 kwietnia 2024 r.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga poprosiła o

przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5 ), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (7 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ
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(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 12.

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji

Rewizyjnej Rady Miasta Piły na 2024 rok - druk 1180.

Projekt uchwały przedstawił Ryszard Małecki, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej:

Plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024 przedstawia się następująco:

1. Analiza wykonania budżetu Miasta Piły za rok 2023 w celu wydania opinii do absolutorium dla

Prezydenta Miasta Piły (kwiecień 2024 r.).

W roku 2024 Komisja Rewizyjna spotykać się będzie zgodnie z planem pracy oraz dodatkowo w

zależności od potrzeb.

Radni nie zadawali pytań

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta, Wioletta Stalęga poprosiła o

przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE

SIĘ (0), BRAK GŁOSU ( 0 ), NIEOBECNY (1)

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 13.

Sprawozdania z działalności pracy stałych komisji Rady Miasta Piły- druk 1187, druk 1188, druk

1189, druk 1190.

Są to sprawozdania przewodniczących Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta, Komisji Gospodarki

Miejskiej, Komisji Skarg Wniosków i Petycji oraz Komisji Spraw Społecznych.

1. Wioletta Stalęga, wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta

2. Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej

3. Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych

4. Wioletta Stalęga, przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Radni nie zadawali pytań odnośnie sprawozdań.

Ad 14.

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji

stałych Rady Miasta Piły na 2024 rok- druk 1184.

Plany pracy komisji stałych na przyszły rok, czyli Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta, Komisji

Gospodarki Miejskiej oraz Komisja Spraw Społecznych.

Radni nie zadawali pytań.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta,Wioletta Stalęga, poprosiła o

przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (1)

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (7 ), PRZECIW ( 0), WSTRZYMUJE SIĘ
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(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 15.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 1182.

Ten punkt porządku obrad komisji zostanie omówiony na sesji Rady Miasta w dniu 19 grudnia

2023 r.

Ad 16.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę

budżetową na 2023 rok - druk 1195.

Radny Zbigniew Pyziak poprosił aby podczas sesji 19 grudnia 2023 r. prezes MZK Sp. z o.o. w

Pile, szczegółowo wyjaśnił z czego wynikają straty w spółce.

Ad 17.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju

Miasta, Wioletta Stalęga zamknęła posiedzenie komisji.

Protokół sporządziła:

/-/ Wanda Bartosz

18



Przewodniczący Komisji Gospodarki

Miejskiej

/-/ Marek Andruszkiewicz

Protokół podpisali:

Lp.

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Mieczysław Karpiński

2. Maria Kubica

3. Magdalena Pabich

4. Grzegorz Płachta

5. Kazimierz Sulima

6. Marek Toboła - Wiceprzewodniczący
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Przewodniczący Komisji Spraw

Społecznych

/-/ Włodzimierz Bystrzycki

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Tomasz Jopek

3. Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior - Wiceprzewodnicząca

5. Ryszard Małecki

6. Gabriela Milska

7. Emilia Piechocka

8. Zbigniew Pyziak

9. Krzysztof Zając

Przewodniczący Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta

/-/ Lucjan Szutkowski

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko, funkcja Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Maria Miler

3. Tomasz Słoboda

4. Wioletta Stalęga

5. Sławomir Wegner

●
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